壯圍國中訪視報告

一、重要政策與研習訊息轉知
(一)12/23(二) 有效教學--閱讀教學活動設計
(二)邀請參加國中學生學習評量標準的試題研發
(三)邀請參加英語教師的社群網站。

二、專業對談紀錄與建議事項
(一)會考相關趨勢。討論如何提升學生會考成績自C至B，以及目前會考閱讀理
解試題增加的狀況下，如何增加學生的閱讀理解能力。
(二)班級學生英語能力差距明顯。該校學生的英語學習成就差異頗大，少數學生
學習成就較高，學習成就中等者較多。老師在教學時如何兼顧不同學習成就
學生之需求，成為教學時的一大挑戰。
(三)試行能力分組教學的觀察。該校本學期已申請能力分組的模組教學，希望藉
由本學期試行成果，了解該方式是否能確實協助學生提升英語學習成就。
(四) 學校邀請外籍教師進行社團英語教學，對提高學生學習興趣頗有成效。 
三、觀課紀錄與建議
     觀課紀錄簡記：
(一) 課程單元: Lesson 7 Book 3(南一版) The real fun will begin
上課地點: 207
情境布置: 異質性分組，共6組。
任課教師: 陳雅萍老師
(二) Warm up: 
. Review the different tenses the students studied before

a. Ask the students to discuss these tenses.

(三) Presentation I
. Introduce the affirmative sentence of future tense.

a. Present how to use the auxiliary verb “will” with some examples.  

b. Present how to use “be going to” in future tense.

c. Ask students to discuss the questions in groups and then answer the 
    questions.     

(四) Presentation II
. Present how to use “will” to make the negative and interrogative  

    sentences. 

a. Show students some examples.

b. Ask students to discuss the questions in groups and then answer the 
    questions.

(五) Presentation III 
. Present how to use “be going to” to make the negative and interrogative 
    sentences. 

a. Show students some examples.

b. Ask students to discuss the questions in groups and then answer the 
    questions.

(六) Wrap up
. Have students to do a quiz to evaluate their learning.

a. Have students to do assignment. 

    教學建議：
(一) Miss Chen, a very experienced and energetic teacher, managed the whole 
      class very well. The teaching program was well-oragnized and quite 
   suitable for the students in the school. More examples for “will” or “be going 
   to” might be needed to help students learn the sentence pattern more 
easily.
(二) It would be better if the teacher could have more classroom English to 
help students develop listening ability in class.   
